
کشف  به  خوزستان  انتظامی  نيروي  فرمانده 
۹۴ درصدی جرایم خشن در خوزستان در نيمه 
نخست امسال اشاره کرد و گفت: ۶ تن و ۲۵۳ 
کيلو و ۶۰۱ گرم انواع مواد مخدر در این مدت در 
خوزستان کشف شد که در مقایسه با مدت مشابه 

پارسال ۳۰ درصد افزایش کشفيات داشتيم.
اولویت های  از  یکی  زاده  عباس  حيدر  سردار 
مقابله  را  خوزستان  انتظامی  فرماندهی  مهم 
تلاش  با  کرد:  بيان  و  برشمرد  خشن  جرایم  با 
نيروی  مجموعه  در  همکاران  که  ارزشمندی 
انتظامی خوزستان در پليس آگاهی، اطلاعات و 
امنيت عمومی، فرماندهان انتظامی شهرستان ها 
و روسای کوپ داشتند در مدت ۱۷۸روز امسال 
سرقت ها  درصدی   ۹۴ کشف  شاهد  تاکنون 
رشد  که  بودیم  پارسال  مشابه  مدت  به  نسبت 

قابل ملاحظه ای است.
در  تاکنون  سال  ابتدای  از  همچنين  افزود:  وی 

سارقان  عادی  و  مهم  از سرقت های  درصد   ۸۲
معرفی  قضایی  مرجع  به  و  دستگير  شناسایی، 

شده اند.

فرمانده نيروي انتظامی خوزستان گفت: همچنين 
در مدت ۱۷۸ روز بيش از یک تریليون و ۳۵۱ 
در  که  داشته ایم  قاچاق  کشفيات  ریال  ميليارد 

این راستا نيز شاهد افزایش کشف ۷۹ درصدی 
کالای  ریال  ميليون   ۱۰۰ بالای  پرونده های 

قاچاق نسبت به مدت مشابه پارسال بوده ایم.
زمانی  بازه  این  داد:در  ادامه  زاده  عباس  سردار 
۱۶ مرحله طرح جمع آوری سلاح و مهمات اجرا 
شد که در آنها تعداد ۲ هزار و ۹۳۰ قبضه سلاح 
شامل ،۵۰۲ قبضه اسلحه جنگی و ۲ هزار و ۴۲۸ 
قبضه شکاری کشف و همچنين ۲ هزار و ۲۲۳ 
نفر دستگير ، ۴۳ هزار و ۲۲۵ عدد مهمات کشف 

و ۱۴ باند قاچاق سلاح متلاشی شد.
وی گفت: نيروی انتظامی خوزستان مصمم است 
با هرگونه ناهنجاری، جرایم خشن، قاچاق کالا 
را  جامعه  عمومی  امنيت  که  مرگ  سوداگران  و 
صلابت  با  و  قاطعيت  با  می اندازند  مخاطره  به 
برخورد کند. کشفيات در خوزستان موید عملکرد 
انتظامی  نيروی  وکارکنان  فرماندهان  خوب 

استان است.
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نماينده مردم اهواز :
آیین نامه پرداخت حقوق 

بازنشستگان مخابرات رعایت نمی شود
نماینده مردم اهواز در مجلس شورای اسلامی گفت: حل مسئله 

حقوق بازنشستگان مخابرات کشور باید در اولویت قرار گيرد.
مجتبی یوسفی نماینده اهواز در مجلس شورای اسلامی به 
همراه نمایندگان بازنشستگان شرکت مخابرات کشور با انصاری 

معاون رئيس جمهور دیدار کردند.
یوسفی در این دیدار و نشستی که با حضور  رئيس سازمان 
اداری و استخدامی کشور برگزار شد، رفع مشکلات بازنشستگان 

را ضروری دانست.
به گفته نماینده اهواز، شرکت مخابرات حدود ۴۸ هزار بازنشسته 
دارد که از این تعداد ۵ هزار نفر مربوط به خوزستان است و همه 
آنها با مشکلاتی مبنی بر اینکه این شرکت در قالب واگذاری 
ها به بخش خصوصی واگذار شده و آیين نامه پرداخت حق و 
حقوق بازنشستگان به درستی رعایت نمی شود، مواجه هستند.

در  ای  نامه  بازنشستگی  صندوق  شد  بنا  اساس  همين  بر 
خصوص رتبه بندی و پرداخت حقوق بازنشستگی بر اساس 
پایه حقوقی تنظيم کند و با قول همکاری معاون رئيس جمهور 

اعمال شود.

مسئول ستاد بازسازی عتبات خوزستان :
هیچ موکبي در مرز مستقر نمي شود

مسئول ستاد بازسازی عتبات عاليات خوزستان گفت: با توجه 
به اعلام دولت عراق مبنی بر برگزار نشدن مراسم راهپيمایی 
خود  ساله  هر  خدمت رسانی  ادامه  در  مواکب  امسال،  اربعين 
توزیع  و  تهيه  و  نيازمندان  به  مؤمنانه  کمک  چون  اقداماتی 
بسته های بهداشتی و آموزشی برای دانش آموزان نيازمند را در 

برنامه خود دارند.
حجت الاسلام سيدمحمود موسوی درباره برنامه های مواکب در 
اربعين امسال و در شرایط تعطيلی پياده روی زائران اظهار کرد: 
اربعين  با توجه به اعلام دولت عراق مبنی بر برگزار نشدن 
امسال، با مشورت و هماهنگی مواکب، برنامه های جایگزینی 

برای اربعين امسال در نظر گرفته شد.
وی با اشاره به تشکيل نشست های توجيهی در فضای مجازی 
برای موکب داران در این زمينه گفت: امسال همه مواکب در 
شهرهای خود مستقر خواهند بود و هيچ موکب در پایانه های 
انجام  مهم  کار  دو  امسال  مواکب  نمی یابد.  استقرار  مرزی 
می دهند؛ کمک مؤمنانه به نيازمندان شهرستان مربوطه و تهيه 
و توزیع بسته های بهداشتی، دو اقدامی است که مواکب در ادامه 

خدمت رسانی هر ساله خود در اربعين انجام خواهند داد.
موسوی افزود: نکته بعدی توجه به زیرساخت های مواکب برای 
مراسم اربعين سال های آینده است. با توجه به گرمی هوا در 
ایام اربعين سال های آینده، نياز است مواکب به تهيه وسایل 
سرمایشی لازم برای اربعين سال آینده اقدام کنند. علاوه بر این 
برخی از مواکب در چذابه زمين هایی برای ساخت و ساز موکب 
دارند و امسال فرصت مناسبی برای رسيدگی به این امور است.

مسئول ستاد بازسازی عتبات آبادان :
مرز شلمچه براي عبور زوار بسته است

مسئول ستاد بازسازی عتبات عاليات آبادان گفت: هموطنان به 
دليل بسته بودن مرز مسافری، از حرکت و عزیمت به سمت 
مرزها از جمله مرز شلمچه برای شرکت در راهپيمایی اربعين 

حسينی،به جد خودداری کنند.
مکی یازع درخصوص اخبار منتشرشده در فضای مجازی و 
تصاویر و کليپ های منسوب به عزیمت زایران دلسوخته اربعين 
از نقاط مختلف کشور به سمت مرزهای جمهوری اسلامی 
ایران با کشور عراق بيان کرد:به دليل شرایط خاص امسال و 
شيوع بيماری کووید ۱۹ در کشورهای ایران و عراق، بر اساس 
اعلام مسئولان عراقی، امکان حضور زایران خارجی در این 

کشور وجود ندارد.
وی افزود: هموطنانی که به سمت مرزها در حرکت هستند و 
یا قصد عزیمت دارند به اخبار منتشره درخصوص صدور مجوز 
ورود به عراق، چه انفرادی و یا دسته جمعی، محدود یا غيرآن، 
توجه نکنند زیرا اربعين امسال هيچگونه مجوزی برای ورود 

زایران به عراق صادرنخواهدشد.
یازع گفت: عناصر معاند و ضدانقلاب و دشمنانی که هرساله 
برطبل اختلاف بين ملت های برادر و مسلمان عراق و ایران 
اوضاع و  با  را متناسب  ایجاد تنش  امسال رویه  می کوبيدند، 
احوال حاکم تغيير داده و قصد دارند تا باهدایت عاشقان زیارت 
اربعين به سمت مرزها، پس از تجمع تعداد قابل توجهی از 
محبان اهل بيت)ع( در نقاط مرزی، اقدام به شعله ور کردن 
و گسترش نارضایتی به دليل نبود امکانات پذیرایی و خدماتی 
کرده وسپس به هدف باطل خود برسند. وی افزود: از هموطنان 
از  این زمينه  تقاضا می شود ضمن حفظ هوشياری در  عزیز 
حرکت و عزیمت به سمت مرزها به طور جد خودداری کرده تا 

مانند گذشته نقشه دشمنان نقش برآب شود.

به صاحبان کسب و کارهای آسیب ديده از کرونا ؛
پرداخت تسهیلات

 سرعت بیشتری گرفته است
معاون کارآفرینی و اشتغال اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی 
خوزستان گفت: تاکنون ۲ هزار و ۲۰۰ ميليارد ریال در قالب۱۲ 
هزار و ۸۰۹ فقره پرونده در کارتابل بانک های عامل خوزستان 
برای پرداخت تسهيلات به مشاغل آسيب دیده از کرونا ثبت 
شده که از این تعداد حدود ۱۱۰ ميليارد ریال پرداخت شده است.

سيد سعيد حسينی نژاد بيان کرد: روند پرداخت تسهيلات به 
صاحبان کسب و کارهای آسيب دیده از کرونا در خوزستان 
به  ریال  ميليارد   ۱۰ روزی  تقریبا  و  یافته  بيشتری  سرعت 
پرداخت ها اضافه می شود. وی با بيان اینکه سود تسهيلاتی 
که به صاحبان کسب و کارهای آسيب دیده از کرونا پرداخت 
می شود ۱۲درصد است گفت: بعضی از این طرح ها هنوز در 
اختيار مدیریت شعب هستند و به شعب ارجاع نشده اند که مبلغ 
آنها ۵۰ ميليارد ریال است، تعدادی هم به مبلغ یک هزار و ۷۰۰ 

ميليارد ریال در شعب هستند.
وی با بيان اینکه مبلغ مصوب شده در این زمينه ۹۰ ميليارد 
ریال است، و منعقد شده هم حدود ۶۰ ميليارد ریال است، و این 
مبالغ به صورت لحظه ای تغيير می کند، ادامه داد: ۴۴۵ ميليارد 
ریال طرح نيز از دستگاه های اجرایی برای تایيد و ارسال به 

بانک ها باقی مانده است.

فرمانده نیروي انتظامی خوزستان :

مدير عامل برق منطقه ای خوزستان :۹۴درصدسرقتهاكشفميشوند
عملیات احداث خط برق

 بهبهان بهمئی پایان یافت
مدیر عامل شرکت برق منطقه ای خوزستان با اعلام خبر 
پایان عمليات احداث خط ۱۳۲ کيلو ولت شاهد بهبهان – 
بهمئی، گفت: هزینه سرمایه گذاری این پروژه بالغ بر هزار و 

۶۶ ميليارد ریال بوده است.
ای  منطقه  برق  سهامی  شرکت  عمومی  روابط  گزارش  به 
خوزستان، محمود دشت بزرگ اظهار کرد: خط ۱۳۲ کيلوولت 
شاهد بهبهان – بهمئی ۸۲ کيلومتر طول مدار دارد و باعث 
پایداری شبکه و افزایش انتقال ظرفيت شبکه ۱۳۲ کيلوولت 
در شهرستان بهمئی استان کهگيلویه و بویراحمد خواهد شد.

وی بيان کرد: با توجه به پيک بار، برقداری و اتصال آن به 
شبکه به بعد از گذر از پيک موکول شده و تنها تحت ولتاژ ۳۳ 

کيلوولت قرار گرفته است.
این  گفت:  خوزستان  ای  منطقه  برق  شرکت  عامل  مدیر 
و  بهمئی  ولت  کيلو   ۱۳۲ پست  انرژی  تامين  باعث  پروژه 
ایجاد زیرساخت های لازم در منطقه جهت توسعه اقتصادی 
و اجتماعی خواهد شد. بنابراین گزارش، از مهرماه سال ۹۸ 
تاکنون ۲۱۴ کيلومتر مدار خط و ۱۱۳ کيلومتر مدار هادی 
پرظرفيت به بخش انتقال و فوق توزیع شبکه تحت نظارت 
این شرکت در استان های خوزستان و کهگيلویه و بویراحمد 

اضافه شده است.

رئیس روابط عمومی سد و نیروگاه دز :
بازرسی ها آغاز شده است

رئيس روابط عمومی شرکت توليد و بهره برداری سد و نيروگاه 
دز، با اشاره به خروج واحد شماره ۵ این نيروگاه از مدار توليد، 
از آغاز بازرسی ساليانه واحدهای مختلف این نيروگاه خبر داد. 
به گزارش شبکه خبری سازمان آب و برق خوزستان، "نبی 
نيروگاه  واحدهای  بازرسی ساليانه  این که  بيان  با  جشنی"، 
دز آغاز شده و پيش بينی می شود تا اواسط بهمن ماه سال 
جاری ادامه یابد، تصریح کرد: در بازرسی ساليانه، سرویس 
و تعميرات قسمتهای مهم توربين، ژنراتور، ترانسفورماتور و 
تعميرات کليدخانه انجام می گيرد تا این نيروگاه در سال آتی 
با بهره برداری مطمئن و حداکثری از واحدها، در اوج شبکه 
برق کشور، سهم بسزایی در توليد و پایداری شبکه برق کشور 

داشته باشد.
جشنی، به شرایط خاص و اهميت نيروگاه دز در شبکه ۲۳۰ 
کيلوولت برق کشور اشاره کرد و گفت: در سال جاری نيز 
و  آب  سازمان  برداری  بهره  و  توسعه  معاونت  هماهنگی  با 
دقيق،  ریزی  برنامه  تعميرات ساليانه،  برق خوزستان جهت 
مناسب  زمان  در  بتوان  تا  گرفته  صورت  منظمی  و  مدون 
نسبت به انجام سرویس و تعميرات تمامی واحدها اقدام و 
نتيجه مطلوب حاصل گردد. بازرسی های ساليانه واحدهای 
این نيروگاه با هماهنگی سازمان آب و برق خوزستان، توسط 

شرکت تعميرات ناحيه سد دز انجام می شود.

مديرعامل شرکت ملی حفاری ايران :
حفاری زنجیره اصلی تولید است

جهت  کرد:  تصریح  ایران  حفاری  ملی  شرکت  مدیرعامل 
گيری اهداف شرکت بر مبنای پروژه محوری و خط مشی 
بنگاهداری اقتصادی و مشتری مداری ترسيم و اجرا می شود.  
به گزارش روابط عمومی شرکت ملی حفاری ایران مهندس 
رؤسای  حضور  با  عمليات  جلسه  در  موسوی  عبداله  سيد 
دستگاه های حفاری، افزود: درآمدهای شرکت باید از محل 
انجام کار حفاری و ارایه خدمات یکپارچه فنی و تخصصی 

تامين شود.
وی با این توضيح که ملی حفاری در چهار دهه گذشته نقش 
اساسی در فرآیند توليد نفت و گاز در کشور داشته و دارد، 
به  شرکت  این  و  است  توليد  اصلی  زنجيره  حفاری  گفت: 
عنوان بزرگترین شرکت در صنعت حفاری کشور، پاسخگویی 
به نيازهای صنعت نفت را اولویت نخست روز شمار کار خود 

تعریف کرده است.
موسوی اظهار کرد: امسال بخشی از فعاليت های عملياتی 
و  است  محور  پروژه  بخشی  و  توافقنامه  قالب  در  شرکت 
و سوی  به سمت  بيشتر  آینده  سال  در  ها  فعاليت  گرایش 

پروژه محوری سوق داده خواهد شد.
مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران اهتمام به راندمان کار و 
 )HSE( بهره وری ، الزامات ایمنی، بهداشت و محيط زیست
و در راس آن سلامت کارکنان به عنوان ارزشمندترین سرمایه 

سازمان را اولویت کار و تلاش در این شرکت عنوان کرد.
وی با توصيف دستگاه حفاری به یک کارخانه توليدی افزود: 
هر  در  حفاری  های  دستگاه  در  کارکنان  مجموعه  و  رؤسا 
منطقه عملياتی مدیر و کارکنان این کارخانه بزرگ هستند که 
همدلی، همگرایی، کار گروهی، مشارکت و تلاش مضاعف 
آنان زمينه شتاب بخشی ، توليدی شدن زودهنگام چاه نفت 
و ارزش اقتصادی را فراهم می آورد و تکميل هر حلقه چاه ، 

حاصل فرآیند کار ما است.
موسوی با اشاره به اینکه بر اساس بررسی های به عمل آمده، 
روند جاری عملکرد و تراز مالی شرکت رو به جلو و مثبت 
است و نشان از کاهش هزینه ها و افزایش راندمان کار دارد، 
گفت: انضباط کاری، بهينه سازی هزینه ها، استفاده حداکثری 
از امکانات موجود، بکارگيری توانمندی های داخلی، اصلاح 
و بهبود فرآیندها و ساختار و شفافيت مالی از نکات مهمی 
به شمار می آید که زمينه پویایی شرکت را فراهم می آورد. 

ارتباط  همين  در  ایران  حفاری  ملی  شرکت  مدیرعامل 
اصلاح روند تأمين کالا، کيفيت گرایی و تقویت سازندگان 
و توليدکنندگان داخلی را یادآور و اظهار کرد: اجرای کار در 
صنعت حفاری می بایست مبتنی بر اصول مهندسی، روزآمد 
سازی و تعميرات به موقع تجهيزات، ، دانش روز و رعایت 
 HSE و  استانداردها  مباحث  در  الزامات  و  ها  دستورالعمل 

صنعت نفت باشد.
خانواده  و  ایران  حفاری  ملی  شرکت  کارکنان  افزود:  وی 
های آنان همگی یک مجموعه بزرگ هستند که در تعامل 
در  پذیری  مسئوليت  و  کار  به  نسبت  زدنی  مثال  و علایق 
شمار زحمتکش ترین و دلسوز ترین کارکنان صنعت نفت 
محسوب می شوند و این شرکت را سرمایه کشور می دانند و 
با مشارکت فعال خود در جهت حفظ و نگهداشت و استمرار 

فعاليت های آن تلاش می کنند.

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی اهواز :

تلفات پیك دوم سنگین تر از قبل خواهد بود

کارشناس و فعال محیط زيست خوزستاني :

روزانه حداقل ۵۰۰ مرغابی مهاجر شكار مي شود

نايب رئیس شورای اسلامی شهر رفیع :  تمام خیابان ها مملو از فاضلاب شده اند

سرپرست دانشگاه علوم پزشکی اهواز عقيده دارد در صورت وقوع 
پيک جدید بيماری کرونا در خوزستان، تلفات پيک جدید به مراتب 

بيشتر از پيک قبلی خواهد بود.
فرهاد ابول نژادیان در پيامی خطاب به مردم خوزستان در خصوص 
به  دوباره  نکند  کرد:  عنوان  استان  روزهای  این  کرونایی  شرایط 
روزهایی برگردیم که تمام فکر و ذکر بنده و همکارانم پيدا کردن 
تخت برای بستری بيماران جدید بود؛ اگر قرار بر تجربه یک پيک 

دیگر باشد، تلفات ما سنگين تر از پيک اول خواهد بود.
این  وی اعلام کرد: مردم عزیز خوزستان، ماه هاست که کرونا، 
ویروس عجيب و دشمن ناپيدا محور اصلی سخنان اینجانب با شما 
هم استانی های ارجمند بوده، حال نيز نگرانی از وضعيتی که اکنون 

در آن بسر می بریم موجب شد تا چند سطری برایتان بنویسم.
شما  به  که  نيست  خوبی  خبر  این  است:  آمده  پيام  این  ادامه  در 
بگویم ظرفيت تخت های مراقبت های ویژه بيمارستان رازی اهواز 
تکميل شده و شماری از هم استانی هایمان در حال تجربه مبارزه 

سختی برای ادامه زندگی هستند. هر بار که به بيمارستان رازی 
می روم و سپس هنگام بازگشت، در خيابان می بينم جوانی، پدری 
و مادری ماسک نزده با خود می گویم نکند فردا آنها را به جای 
خيابان در بيمارستان و زیر دستگاه در حالی که به زحمت نفس 
که  برگردیم  روزهایی  به  دوباره  نکند  کنم.  ملاقات  می کشند، 
تمام فکر و ذکر بنده و همکارانم پيدا کردن تخت برای بستری 
بيماران جدید بود. روزهای تلخ و پراسترس اردیبهشت و خرداد که 

خوزستان را داغدار از دست دادن شماری از عزیزانش کرد.
سرپرست دانشگاه علوم پزشکی اهواز عنوان کرد: مردم عزیز بدانيد 
اگر قرار بر تجربه یک پيک دیگر باشد، تلفات ما سنگين تر از پيک 
اول خواهد بود چرا که این بار دیگر خبری از آن حساسيت های 
مردمی و ترس ها و بيم ها نيست، این طبيعت پاندمی های سنگين 
ویروسی است زمانی ضربه خود را می زنند که از حساسيت جامعه 
کاسته شده باشد. از شما می خواهم برای حفظ سلامت خود، برای 
بقای نفس های مادران و پدرانمان و برای کمک به کادر مجاهد 

بی تفاوت  کرونا  وضعيت  به  نسبت  درمان،  و  بهداشت  ایثارگر  و 
به روزهای  این روزهای سخت و رسيدن  از  برای گذر  نباشيد و 
بایستيم اصول بهداشتی  قرار است دوباره در کنار هم  خوبی که 

را مراعات کنيد.

اواسط  از  هرساله  گفت:  زیست  محيط  فعال  و  کارشناس  یک 
مردادماه همزمان با ورود اولين گروه از پرندگان مهاجر به تالاب 
های خوزستان صيد پرندگان شروع می شود و تا بهمن ماه این 
کار انجام می شود یعنی ۶ ماه از سال شاهد نسل کشی پرندگان 

در استان هستيم.
رضا نيک فلک در خصوص کشتار غيرقانونی پرندگان در تالاب 
های خوزستان اظهار کرد: صيد پرندگان مهاجر در خوزستان یک 
سابقه ی بسيار طولانی دارد اما در سال های اخير نحوه، روش و 

تعداد برداشت این صيدها تغييرات عمده ای کرده است.
وی با اشاره به اینکه همزمان با کم آب شدن تالاب ها، افزایش 
جمعيت و تخریب زیستگاه ها صيد پرندگان نيز افزایش پيدا کرده، 
کشی  نسل  همان  محميه  روش  به  پرندگان  صيد  کرد:  عنوان 
یا  طبيعی  آبگير  یک  صيادان  روش  این  در  زیرا  است  پرندگان 
مصنوعی )دست ساز( را قرق می کنند و اجازه ی ورود به کسی 
نمی دهند تا یک امنيت ظاهری برای پرندگان به وجود آید و با 
دانه ریختن شرایط حضور پرندگان مهاجر را فراهم می کنند و در 
نهایت با نصب تور اقدام به صيد می کنند که در این روش هيچ 

گزینشی وجود ندارد و تمام پرندگان شکار می شوند.
این فعال محيط زیست تصریح کرد: حتی پرندگان حرام گوشت 
تفاوتی نمی  برای صيادان  زیرا  این روش صيد می شوند  نيز در 
کند پرنده حرام گوشت باشد یا در خطر انقراض و تنها به شکار 

فکر می کنند.
نيک فلک افزود: معمولا پرندگانی که به صورت غيرقانونی صيد 
می شوند مرغابی سانان هستند اما گونه های دیگری از پرندگان 

نيز در روش محميه به صورت گروهی و جمعی شکار می شوند.
وی اذعان کرد: هرساله از اواسط مردادماه همزمان با ورود اولين 
به تالاب های خوزستان که خوتکاهای  از پرندگان مهاجر  گروه 
وتا  شود  می  شروع  نيز  مهاجر  پرندگان  صيد  هستند  سفيد  ابرو 

اواسط مهرماه که تالاب ها را ترک می کنند این رویه ادامه دارد.
این کارشناس و فعال محيط زیست خاطرنشان کرد: از مهر ماه به 
بعد که هوا رو به خنکی می رود و گونه های دیگری از پرندگان 
نيز به خوزستان مهاجرت می کنند صيد پرندگان به اوج خود می 
رسد و تا آخر بهمن ماه این کار انجام می شود یعنی ۶ ماه از سال 

شاهد نسل کشی پرندگان در استان هستيم.
وی در خصوص انتشار کليپ کشتار پرندگان در تالاب هورالعظيم و 
تکذیب این تصاویر توسط اداره کل حفاطت محيط زیست خوزستان 
ندارد  کنند چنين چيزی صحت  اعلام  اینکه مسئولان  کرد:  بيان 
دروغ بزرگی است و گواه آن وجود لاشه های پرندگان در بازار کيان 
اهواز است البته کليپ مذکور مشخص است مربوط به زمستان است 
اما اینکه متعلق به کشور عراق است یا ایران با قاطعيت نمی توان 
گفت، زیرا دقيقا همين روش صيد غيرقانونی)محميه( نيز هرساله در 
خوزستان انجام می شود و اهميت این کليپ این است که نشان 
حتی  و  می شود  تکرار  استان  در  که  است  روش صيد  دهنده ی 

وحشتناک تر از این هم انجام می شود.
 ۴۰۰ حداقل  روزانه  افزود:  زیست  محيط  فعال  و  کارشناس  این 
تا ۵۰۰ قطعه تنها مرغابی وحشی که گونه ی مهاجر است و به 
صورت غيرقانونی به صورت محميه شکار شده در این بازار وجود 
دارد. بازار کيان اهواز در فاصله ی چند صد متری اداره کل محيط 
زیست خوزستان قرار دارد و مسئولان از فاجعه ای که رخ می دهد 
اطلاع دارند اما می گویند کنترل این بازار سخت و برخورد با آن 
ها موجب بروز درگيری و مساله های امنيتی می شود اما باید از 
همان مناطقی که پرندگان صيد می شوند نسبت به جلوگيری از 

شکارغيرقانونی اقدام کنند.
نيک فلک با اشاره به اینکه لاشه ی پرندگان روزانه علاوه بر بازار 
به  نيز  بعضا سوسنگرد  و  شادگان  بازار شهرستان  در  اهواز  کيان 
فروش می رسند، اظهار داشت: صيد غيرقانونی و وجود دامگاه ها 

نه تنها در آبگيرها و تالاب های دست ساز و آزاد وجود دارد بلکه 
در مناطق تحت پوشش اداره حفاظت محيط زیست مانند تالاب 

های هورالعظيم، شادگان و بامدژ نيز انجام می شود.
وی تصریح کرد: در تالاب شادگان روش صيد متفاوت است و از 
طریق تورهای هوایی با طول زیاد و در ارتفاع کم پرندگان را صيد 

می کنند که در این روش هم گزینشی در صيد وجود ندارد.
باشد و  از فصل صيد گذشته  ماه  دارد دو  امکان  تاکيد کرد:  وی 
نه تخریب(  و   ( آوری  به جمع  اقدام  تازه  اداره ی محيط زیست 
یا  و  آوری  را جمع  تور  چند  و  کند  دامگاه  همان  یا  محميه  چند 
نهایتا برخی کپرهای صيادان غيرمجاز را آتش بزند که در حقيقيت 
در  پرندگان  کشتار  های  کليپ  انتشار  از  بعد  نيز  ها  واکنش  این 
چنين  و  است  عمومی  اذهان  کردن  آرام  برای  و  مجازی  فضای 

برخوردهایی بازدارنده نيستند.
این کارشناس و فعال محيط زیست خاطرنشان کرد: آمار دقيقی 
از کشتار غيرقانونی پرندگان وجود ندارد اما باتوجه به بررسی های 
ميدانی از دامگاه ها و بازارها می توان گفت در ۶ ماهه ی سال 
های  گونه  در  مهاجر  ی  پرنده  قطعه  ميليون  یک  حدود  جاری 
مختلف در استان خوزستان صيد شده که این رقم بدون احتساب 

پرندگان بومی مانند گنجشک و سار است.
نيک فلک اضاقه کرد: صيادان غيرمجاز روش دیگری نيز برای صيد 
انجام می دهند که این روش بيشتر در گذشته استفاده می شد و 
بدین صورت است که برخی سودجویان دانه ها و غذای پرندگان ها 
را به سم آغشته می کنند و در زیستگاه ها قرار می دهند و پرندگان 
را در تعداد بسيار زیادی کشتار می کنند که این روش باعث شده 
تا جمعيت برخی از گونه های پرندگان مهاجر به صفر برسد به طور 
مثال جمعيت انواع غازهای وحشی در یکی دو دهه ی اخيربه صفر 
رسيده است. این روش حتی برای صيد پرندگان بومی و غيرمهاجر 

مانند کبوتر و یاکریم نيز استفاده می شود.

شهر رفيع از توابع شهرستان دشت آزادگان مدت ها است با مشکل 
می کند،  نرم  دست وپنجه  معابر  و  خيابان ها  در  فاضلاب  سرریز 

مساله ای که سلامت و رفاه مردم این شهر را نشانه رفته  است.
مشکل فاضلاب در شهر رفيع قدمت دیرینه ای دارد که به گفته 
مسئولان مهمترین دليل آن فرسودگی شبکه و عدم اجرای طرح 
فاضلاب است اما این مشکل پس از سيلاب سال ۹۸ به مراتب 

ابعاد گسترده تری به خود گرفته است.
به گفته یکی از شهروندان رفيع هر روز از ساعت ۱۲ با افزایش 
مصرف آب از سوی شهروندان شاهد سرریز فاضلاب به خيابان ها 
ادامه دارد. این درحالی  هستيم که این وضعيت تا صبح روز بعد 
ما  و  کنند  می  بازی  شهر  این  خيابان های  در  کودکان  که  است 

نگران سلامت آنها هستيم.
نایب رئيس شورای اسلامی شهر رفيع با اشاره به مشکل دیرینه 
با  هميشه  گذشته  سالهای  از  کرد:  بيان  شهر  این  در  فاضلاب 
مشکل پس زدگی فاضلاب در خيابان های شهر رفيع مواجه بوده 
ایم و فاضلاب هرچند وقت یکبار به وسيله دستگاه های جنتکس 

به صورت موقت جمع آوری می شود.
محمد سواری افزود: مشکل پس زدگی فاضلاب از مهرماه سال 
۹۵ به صورت جدی تری زندگی مردم رفيع را مختل کرد و حتی 

باعث بروز اسهال خونی در یک برهه از زمان نيز شد.
یک  به  مختص  تنها  فاضلاب  سرریز  مساله  داشت:  اظهار  وی 
منطقه از شهر رفيع نيست و تمام خيابان ها از ساعت ۱۲ تا صبح 

روز بعد مملو از فاضلاب می شوند.
سواری با اشاره به اینکه ۲۰۰ منهول فاضلاب در شهر رفيع بدون 

درپوش هستند بيان کرد: در ساعات اوج مصرف آب به دليل نبود 
خروجی مناسب فاضلاب شاهد سرریز آن به خيابان ها هستيم.

از سایر  مراتب  به  معلم  ميان وضعيت خيابان  این  در  افزود:  وی 
نقاط شهر رفيع بدتر است و حتی مشکل آن با جمع آوری موقت 

فاضلاب نيز حل نمی شود.
اعضای  با  نشست  چند  در  گفت:  رفيع  شهر  شورای  عضو  این 
اسلامی  شورای  مجلس  نمایندگان  و  دادستانی  تامين،  شورای 
کنند  می  صبر  شهر  آبفای  مسئولان  شد،  پيگيری  مشکل  این 
اقدام  آن  آوری  جمع  به  نسبت  بعد  و  شود  سرریز  فاضلاب  تا 

می کنند.
معابر  در  این درحالی است که فاضلاب رها شده  داد:  ادامه  وی 
از شهر  نقطه  آوری نمی شود. در ۱۶  به صورت کامل جمع  نيز 
مسئولان  اما  هستيم  فاضلاب  لوله های  شکستگی  شاهد  رفيع 

شهرستانی برای حل آن اقدام موثری نمی کنند.
سواری خاطر نشان کرد: شرکت آبفا قصد ارسال دستگاه جنتکس 
شهرستان هویزه به شهر رفيع را دارد اما این دستگاه قدیمی است 

و مشکل فاضلاب این شهر را حل نمی کند.
آوری فاضلاب منطقه  پروژه جمع  از سویی دیگر  داد:  ادامه  وی 

گبان شهر رفيع سالهاست که بلاتکليف رها شده است.
سواری توضيح داد: اگرچه مسئولان بهداشت شهر رفيع درخصوص 
تهدید فاضلاب برای سلامت مردم نامه نگاری هایی کرده است اما 

انتظار داریم این مساله به صورت جدی تری پيگيری شود.
معاون بهره برداری فاضلاب شرکت آبفای خوزستان درخصوص 
محرم  دهم  روز  در  گفت:  رفيع  در  فاضلاب  سرریز  مشکل 

از اعضای شورای شهر رفيع از وضعيت  امسال به همراه ۲ نفر 
خيابان های این شهر بازدید کردیم و مقرر شد که یک دستگاه 
این  که  هرچند  شود  مامور  فاضلاب   آوری  جکع  برای  جنتکس 

یک درمان موقت است.
شهر  انقلاب  از  پس  فاضلاب  خطوط  داد:  ادامه  عباسيان  فرزان 
رفيع توسط ستاد بازسازی کار شده است اما نوع لوله ها و تجهيزات 
آن مطابق استانداردها نبود به همين دليل شاهد بروز مشکل در 

سيستم فاضلاب هستيم.
وی بيان کرد: طرح جامع فاضلاب شهر رفيع از پيش تهيه شده 
است و برای اجرای گام نخست این طرح ۸۵۰ ميليارد ریال اعتبار 

برای احداث کلکتورها و ایستگاه های اصلی نياز است.
عباسيان با اشاره به کمبود اعتبار برای اجرای این طرح گفت: عدم 
تثبيت قيمت ها، نبود نقدینگی و کمبود اعتبارات دولتی سبب شده 

تا این پروژه با تاخير مواجه شود.
وی ادامه داد: تا زمان تامين اعتبار مقرر شد پروژه ای با ۶ ميليارد 
ریال اعتبار برای رفع سرریز فاضلاب نقاط پر مشکل شهر رفيع 
به صورت  نيز  جنتکس سوسنگرد  دستگاه  آنکه  اجرا شود ضمن 

مستمر این فاضلاب را جمع آوری خواهند کرد.
سال گذشته نيز نایب رئيس شورای شهر رفيع با اشاره به شيوع 
وضعيت  به  رسيدگی  خواستار  شهر،  این  در  ای  روده  بيماری 
نابسامان آلودگی های آب و فاضلاب پس از سيلاب اخير شده و 
گفته بود: وارد متعددی از ابتلا به بيماری اسهال به مرکز درمانی 
آن  علت  آید  می  نظر  به  که  اند  داشته  مراجعه  شهرستان  این 

استفاده از آب شرب آلوده است.


